
P RO T O KÓ Ł  NrXLVIII/2018 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 28 wrze śnia 2018 r. 

Stan radnych.....................................15 
Obecnych na sesji 	 14 

Lista obecno ści stanowi załącznik do protoko łu. 

Ad. 1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
otwarcia XLVIII/2018 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicz ąca Rady - Pani 
Anna Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powita ła radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Jana Bronowickiego - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie 
- Pana Ryszarda Miedzika - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie 
- Pana Mieczysława Patyka - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie 
- Pana Artura Kopacza - podkomisarza Komendy Powiatowej Policji w Swidwinie 
- Panią  Barbarę  Felską  - Kierownik Gminnego O środka Pomocy Spo łecznej w Swidwinie 
- Pana Sebastiana Basiejko - Kierownika Ref. O światy, Kultury, Sportu i Zdrowia UG Swidwin 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Ref. Rolnego, Ochrony Srod. i Gosp. Komunal. UG Swidwin 
- Panią  Martę  Jalowską  - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Bierzwnicy 
- Panią  Różę  Tabaszewską  - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Oparznie 
- Panią  Danutę  Bywalec - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Lekowie 

Na podstawie listy obecno ści stwierdzono quorum do podj ęcia prawomocnych uchwa ł . 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji 
Nr XLVII/2018 z dnia 28.08.2018 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wp łynęły żadne uwagi do protoko łu. Radni w głosowaniu jawnym przyj ę li 
protokół  jednogłośnie, stosunkiem g łosów „za" - 14. 

Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany był  w 
zaproszeniach na Sesj ę . Zgodnie jednak z przekazan ą  już  informacj ą  istnieje konieczno ść  
wprowadzenia do porządku obrad uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Swidwin na lata 20 18-2025. Radni nie wnie ś li uwag do zaproponowanego 
porządku obrad. Wobec braku uwag Przewodnicz ąca stwierdzi ła, że projekt uchwa ły zostanie 
wprowadzony do porz ądku obrad jako ostatni, a zaproponowany porz ądek obrad jest porządkiem 
obowiązuj ącym. 
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Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Sprawozdanie z funkcjonowania o światy 

2017/2018. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 

na terenie gminy Świdwin za rok szkolny 

6. Czas dla samorządów. 
7. Informacja z wykonania bud żetu Gminy Swidwin za  pó łrocze 2018 r. 
8. Dyskusja. 
9. Sprawozdanie Przewodnicz ących Komisji Rady Gminy oraz Wójta Gminy z prac w 

okresie między sesjami 
10. Podj ęcie uchwał : 

1) w sprawie zasad usytuowania miejsc sprzeda ży i podawania napojów 
alkoholowych na terenie Gminy Swidwin 

2) w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści 
3) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 2 po łożonego w 

budynku nr 10 w miejscowo ści Ząbrowo oraz okre ś lenia wysoko ści stawki 
bonifikaty od ceny sprzedaży 

4) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 3 po łożonego w 
budynku nr 10 w miejscowo ści Ząbrowo oraz okre ś lenia wysokości stawki 
bonifikaty od ceny sprzedaży 

5) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomo ści w Smardzku 
6) w sprawie powierzenia spó łce Międzygminne Przedsi ębiorstwo Gospodarki 

Odpadami Spó łka z ograniczon ą  odpowiedzialno ścią  z siedzibą  w Wardyniu 
Górnym zadań  własnych Gminy w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi 
oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez Gmin ę  Swidwin umowy wykonawczej 

7) w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Swidwin 
8) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2018 
9) w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Swidwin 

na lata 2018-2025. 
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
12. Wolne wnioski. 
13. Zakończenie. 

Ad. 4. SPRAWOZDANIE Z FUNKCJONOWANIA OŚWIATY NA TERENIE GMINY 
ŚWIDWIN ZA ROK SZKOLNY 2017/2018 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie g łosu Panią  Martę  
Jalowską  Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Bierzwnicy, nast ępnie Panią  Danutę  
Bywalec Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Lekowie i na zakończenie Panią  Różę  
Tabaszewską  Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Oparznie. 

Panie Dyrektor przedstawi ły informacje dotycz ące pracy szkó ł  gminnych (załącznik nr 1). 

Pani Agnieszka Tokarska zapytała, jeżeli będzie otwarty żłobek w szkole w Oparznie, czy to 
oznacza że też  będą  zatrudniane osoby do opieki nad maluchami oraz czy przy sali zabaw dla 
dzieci będą  dostępne toalety dla maluchów? 



Pan Sebastian Basiejko na wstępie uzupe łnił  o przedszkola informacj ę  z funkcjonowania 
oświaty na terenie gminy Swidwin za rok szkolny 2017/2018. Powiedzia ł , że na terenie gminy 
Swidwin funkcjonuje jedno g łówne niepubliczne przedszkole w Kluczkowie i dwa przedszkola 
filialne w Oparznie i w Lekowie prowadzone przez Towarzystwo Przyjació ł  Dzieci Oddział  
Okręgowy w Koszalinie. Generalnie przedszkola dysponuj ą  75 miejscami dla przedszkolaków, a 
w roku szkolnym 2018/2019 jest 53 przedszkolaków. Przedszkola dzia łaj ą  na podstawie swoich 
programów, natomiast gmina Swidwin przekazuje dotacj ę  na każde dziecko zgodnie z podj ętymi 
uchwałami. 
Jeżeli chodzi o żłobki, to projekt na miejsca żłobkowe jest z łożony przez TPD Oddział  w 
Koszalinie. Projekt uwzgl ędnia 16 miejsc żłobkowych dla dzieci z terenu gminy Swidwin. 
Gmina Swidwin jest partnerem w tym projekcie, tzn. udost ępnia miejsce pod żłobek. W 
pierwszym roku funkcjonowania żłobek będzie całkowicie darmowy. Następnie funkcjonowanie 
uzależnione będzie od dotacji przyznanej uchwa łą  Rady Gminy Swidwin na podstawie której 
będą  dotowane miejsca żłobkowe dla dzieci. Po zakończeniu projektu gmina b ędzie dopłacać  za 
dzieci z terenu gminy Swidwin. Aby żłobki mogły istnieć  to muszą  spełniać  wszelkie wymogi 
zawarte w rozporz ądzeniu i muszą  zostać  odebrane przez sanepid i jednostk ę  straży pożarnej. 
Projekt zawiera adaptacj ę  pomieszczeń, czyli ich dostosowanie do wymogów dla miejsc 
żłobkowych tj. odpowiednie wc i miejsca socjalne. W momencie kiedy konkurs b ędzie 
rozstrzygnięty (ok. 12.10.br.) i TPD otrzyma dofinansowanie to pod koniec roku zostan ą  podj ęte 
prace adaptacyjne w świetlicy Kluczkowie i w szkole w Oparznie. 

Pani Agnieszka Tokarska zapytała, czy w szkole w Oparznie b ędzie zaadaptowana wi ęcej niż  
jedna sala? 

Pan Sebastian Basiejko powiedział , że oprócz sali na której b ędą  przebywały dzieci również  
będzie adaptowana sala pod pomieszczenia socjalne. 

Pani Agnieszka Tokarska zapytała, co z zatrudnieniem osób? 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział , że organem prowadz ącym dla żłobków jest TPD, wi ęc 
ono będzie przeprowadzać  rekrutacj ę . W planach jest zatrudnienie kadry w zale żności od ilości 
miejsc i dzieci. 

Ad. S. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Maria Siminiecka poprosi ła o wgląd do dokumentacji na przebudowę  drogi ko ścielnej w 
Bierzwnicy. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że w ostatnim czasie w wodzie w Niemierzynie znaleziono 
bakterie E.coli, a problem ten mo że być  rozwiązany przez budowę  kanalizacji. Radna zapyta ła, 
jakie są  możliwo ści, aby złożony projekt został  zrealizowany oraz ile czasu b ędzie to trwało od 
podpisania umowy do wykonania? 
Następnie radna poruszy ła sprawę  chodnika w Bystrzynce. Poinformowa ła, że Pani So łtys 
Bystrzynki pisała pismo do PZD w Swidwinie odno śnie konieczno ści budowy chodnika, jednak 
otrzymała odmowę  w tej sprawie ze wzgl ędu na wysoki koszt budowy chodnika. Radna 
zapytała, czy Wójt typuj ąc w piśmie do PZD wsie w pierwszej kolejno ści do budowy czy 
remontów chodników uwzględnił  Bystrzynkę? Następnie zapytała jakie Wójt widzi mo żliwości 
wykonania tego chodnika? 
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Pan Krzysztof Kaszuba poprosi ł  Wita, by do nast ępnej sesji sprawdzi ć  na jakim etapie jest 
sprawa rozwalaj ącej się  obory w Cieszynie. W tej sprawie by ło składanych wiele interpelacji 
także przez radnych powiatowych, a zagro żenie jak było tak jest. 

Pan Ryszard Pawlonka zapytał , czy otrzyma p łyty jumbo, które Wójt obieca ł? 

Pani Bożena Wieczorek zapytała, czy zapad ły jakieś  decyzje odno śnie drogi w Cieszynie? 

Pani Dorota Rakowska poinformowa ła, że na ostatnim zebraniu so łeckim mieszkanki Kunowa, 
mówi ły że pó łtora roku temu sk ładały podanie do Wójta i chciałyby uzyskać  informacj ę , czy 
maj ą  szansę  na częściową  wymianę  płyt na drodze w Kunowie. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak ponowi ła pro śbę  o remont drogi w stronę  byłej 
ciepłowni w Swidwinku. Przekazała pro śbę  mieszkańców osiedla Swidwinek, którzy proszą  o 
zamontowanie lustra na pierwszym zakr ęcie przy nowo wybudowanej drodze. Przewodnicz ąca 
ponowiła również  pro śbę  o mały fragment chodnika z ulicy Podmiejskiej na nowe osiedle 
Swidwinek. Następnie zgłosiła do naprawy lamp ę  w Kluczkowie przy ko ściele i jeszcze raz 
ponowiła pro śbę  o zawieszenie lampy przy budynku nr 54 w Kluczkowie. Poinformowała tek, że 
brakuje lampy przy wje ździe do Kluczkowa przed przystankiem. 

Ad. 6. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Nie zgłoszono zapytań . 

PRZERWA 10.45-11.00 

Ad. 7. INFORMACJA Z WYKONANIA BUDŻETU GMINY ŚWID WIN ZA 
I PÓŁROCZE 2018 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie g łosu Skarbnik Gminy 
Panią  Renatę  Kamińską . 

Pani Renata Kamińska powiedziała, że zgodnie z art. 266 ustawy z dnia 27.08.2909 r. o 
finansach publicznych zosta ła przedstawiona informacja z wykonania bud żetu gminy Swidwin 
za I półrocze 2018 r. Informacja zosta ła przekazana do Rady Gminy oraz do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Koszalinie. Nast ępnie przedstawi ła ogólne wiadomo ści na temat wykonania 
budżetu za I pó łrocze 2018 r., ponieważ  szczegó łowo informacja była omawiana na komisji 
łączonej rady gminy (załącznik nr 2). 

Ad. 8. DYSKUSJA 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odczytała uchwałę  Składu Orzekaj ącego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie wydania opinii o przed łożonej przez 
Wójta Gminy Swidwin informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Swidwin za pierwsze 
półrocze 2018 r. (załącznik nr 3). 
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Ad. 9. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI RADY GMINY ORAZ 
WÓJTA GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 

Pan Tomasz Martul - Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony Środowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa poinformowa ł , że w dniu 14.09.2018 r. odbyło się  
wyjazdowe posiedzenie Komisji w Mi ędzygminnym Przedsi ębiorstwie Gospodarki Odpadami 
Sp. z o.o. w Wardyniu Górnym, na którym zosta ł  przedstawiony krótki film reklamuj ący MPGO, 
a także przedstawiony zosta ł  projekt uchwa ły w sprawie powierzenia spó łce Międzygminne 
Przedsi ębiorstwo Gospodarki Odpadami Spó łka z ograniczoną  odpowiedzialno ścią  z siedzibą  w 
Wardyniu Górnym zadań  własnych Gminy w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi oraz 
wyrażenia zgody na zawarcie przez Gmin ę  Swidwin umowy wykonawczej. 

Pani Iwona Piotrowicz - Przewodnicząca Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, 
Handlu, Usług, Bezrobocia i Opieki Spo łecznej poinformowała, że komisja spotka ła się  w dniu 
17.09.20 18 r. Tematem posiedzenia by ła wysoko ść  diet sołtysów i ich praca w ostatnim czasie, 
informacja o realizacji zobowi ązań  podatkowych oraz op łat lokalnych od osób prawnych i 
fizycznych za I pó łrocze 2018 r., analiza wykonania bud żetu gminy za I pó łrocze 2018 r. 

Pani Agnieszka Tokarska - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że w dniu 
04.09.20 18 r. Komisja Rewizyjna przeprowadzi ła kontrolę  wpływów z tytułu podatków za 2017 
r. wraz z ulgami i umorzeniami oraz wydatki Urz ędu Gminy Swidwin za II kwarta ł  2018 r. 

Pani Anna Olejniczak - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowa ła, że na wspólnym 
posiedzeniu komisji rady w okresie mi ędzysesyjnym omawiana by ła informacja z wykonania 
budżetu Gminy Swidwin za I pó łrocze 2018 r., przedstawiona zosta ła przez dyrektorów szkó ł  i 
kierownika referatu o światy sytuacja w o świacie na terenie Gminy Swidwin. Ponadto omówiono 
projekty uchwa ł  na dzisiejszą  Sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że w okresie międzysesyjnym do biura rady wpłynęły 
dwa pisma. Pierwsze z nich to postanowienie Pa ństwowego Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie dotyczące opinii do projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 
terenie Gminy Swidwin. Wody Polskie przedstawi ły szereg uwag do uchwalonego przez Rad ę  
regulaminu. Postanowienie to zostanie przekazane Prezesowi GZGK Sp. z o.o. w Swidwinie i do 
prac w komisjach rady, a jest dost ępne do wglądu w biurze rady. 
Drugie pismo to uchwa ła Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie stwierdzenia 
nieważności części uchwały Nr XLVII/298!2018 Rady Gminy Swidwin z dnia 28.08.2018 r. w 
sprawie okre ś lenia trybu okreś lenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkó ł , przedszkoli 
oraz innych form wychowania przedszkolnego na terenie Gminy Swidwin zak ładanych i 
prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne inne ni ż  Gmina Swidwin oraz trybu i zakresu 
kontroli prawid łowości ich wykorzystania. Przewodnicz ąca odczytała sentencj ę  uchwały. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła Pana Sebastiana Basiejko 
Kierownika Referatu O światy, Kultury, Sportu i Zdrowia UG o wyja śnienie w skrócie czego 
dotyczy ta uchwa ła. 

Pan Sebastian Basiejko powiedział , że obecnie czeka na opini ę  prawnika gminnego, bo projekt 
uchwały był  sporządzony zgodnie z obowi ązuj ącymi przepisami, natomiast by ły tam zapisy 
mówiące o kontroli, które gmina chcia ła dodać  dla swoich potrzeb, a które to zosta ły uchylone 
przez RIO. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  informacj ę  z działalności w okresie między sesjami: 



Zadania realizowane przez Referat O światy, Kultury, Sportu i Zdrowia w bieżącym 
okresie: 

- bieżąca obsługa świetlic gminnych (wynajem, drobne naprawy) 
Wójt przypomnia ł , że wynajem świetlic wiejskich będących w zasobach Gminy Swidwin 
odbywa się  na podstawie Zarządzenia nr OKiZ/17/2010 r. Wójta Gminy Swidwin z dnia 
18.03.2010 r. w sprawie wprowadzenia Regulaminu Swietlic Wiejskich. Zgodnie z 
zarządzeniem wynajem świetlic odbywa si ę  odpłatnie poprzez z łożenie wniosku do 
Wójta Gminy w terminie nie późniejszym niż  14 dni przed datą  wynaj ęcia. Wniosek 
należy złożyć  na każdą  świetlicę  osobno. 

- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie 
- nadzór nad realizacj ą  funduszy so łeckich 
- pomoc i obs ługa imprez so łeckich, sportowych, rekreacyjnych 
- złożono wnioski do Powiatowego Urzędu Pracy o zwrot cz ęści kosztów poniesionych w 

związku z zatrudnieniem osób bezrobotnych 
- przygotowanie sprawozdania z realizacji zada ń  w zakresie osób ukaranych 
- przygotowanie sprawozdania Systemu Informacji O światowej stan na 10.09.201 8 r. 
- przygotowano aktualizacj ę  wniosków o udzielenie dotacji celowej na wyposażenie szkó ł  

w podręczniki, materia ły edukacyjne lub ćwiczeniowe w szko łach gminnych 
- nadzór nad realizacj ą  Kontraktu Samorz ądowego 
- organizacja Polsko-Niemieckiego spotkania na miedzy - Swi ęto Chleba 2018, Dożynki 

Gminne Rogalino 2018, Gminny Turniej o Szabl ę  Wójta 
Wójt podziękował  wszystkim so łectwom zaangażowanym i biorącym udział  w 
uroczysto ściach. Podziękował  świetlicowym, zespo łom „Dąbrowiacy", „Barwinok", 
„Cantata", „Jagody", pracownikom urz ędu gminy oraz mieszkańcom miejscowo ści 
Rogalino za przepi ęknie udekorowaną  miejscowo ść  i za wkład pracy w przygotowanie 
uroczysto ści. 

- przygotowanie prezentacji Gminy Świdwin podczas Powiatowego Jarmarku - Do żynki 
Powiatowe S ławoborze 2018 

- wydano jedną  decyzj ę  na dofinansowanie kosztów kszta łcenia pracownika m łodocianego 

Wójt poinformował , że dobiega końca czas na przeprowadzenie zebra ń  sołeckich dotyczących 
podziału funduszu so łeckiego. Wójt w wi ększości zebrań  uczestniczy ł  i zauważył , że widać  
wielką  troskę  o społeczno ść  lokalną  i o sołectwa. 

Zadania realizowane na stanowisku ds. inwestycji i zamówie ń  publicznych w bieżącym 
okresie: 

- zlecono wykonanie dokumentacji projektowej dotycz ącej modernizacji kot łowni w 
Szkole Podstawowej w Oparznie w ramach projektu, który otrzyma ł  dofinansowanie w 
ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego - 
działanie 2.5 Modernizacja budynków u żyteczno ści publicznej; jest to wniosek, który by ł  
składany w 2016 r. i umieszczony by ł  na liście rezerwowej; niedawno przysz ła 
informacja że wniosek jest przeznaczony do dofinansowania; ca łkowity koszt zadania 
wynosi 1.274.516,50 z ł , a dofinansowanie jest w wysoko ści 80% tj. 1.074.034 z ł ; 

- wyłoniono Wykonawcę  w zapytaniu ofertowym dotyczącym dostawy sprz ętu 
ratowniczego na rzecz OSP z terenu Gminy Swidwin w ramach projektu 
współfinansowanego ze środków Funduszu Sprawiedliwo ści, którego dysponentem jest 
Minister Sprawiedliwo ści 

- wyłoniono Wykonawc ę  w zapytaniu ofertowym pn.: „Budowa obiektów ma łej 
architektury sportowo-rekreacyjnej o charakterze wielopokoleniowym - Otwarte Strefy 
Aktywno ści 
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- zakończono realizacj ę  zamówienia, które obejmowało montaż  trzech wiat na terenie 
Smardzka, Lekowa i Oparzna w ramach grantów so łeckich 

- zakończono budowę  chodnika w Smardzku 
- zakończono budowę  drogi oraz chodnika do boiska w miejscowo ści Krosino (w ramach 

grantu oraz funduszu so łeckiego) 
- rozpoczęto budowę  drogi z p łyt jumbo w Krosinie 
- wykonano ogrodzenie panelowe na placu zabaw w miejscowo ści Gola Górna 
- w dniu 21 wrze śnia odbyła się  rozprawa administracyjna, w której uczestnikami byli 

przedstawiciele Urzędu Gminy Swidwin, mieszkańcy Lekowa, której efektem jest 
wydana decyzja o odmowie ustalenia lokalizacji inwestycji celu publicznego jakim mia ła 
być  budowa stacji bazowej telefonii komórkowej operatora P4 

- wydanych zostało 8 decyzji o warunkach zabudowy. 

Zadania realizowane na stanowisku ds. pozyskiwania funduszy unijnych w bie żącym 
okresie: 

- złożony został  wniosek w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego, dzia łanie 3.6 Wsparcie rozwoju systemów oczyszczania 
ścieków na „Budowę  kanalizacji sanitarnej wraz z oczyszczalni ą  ścieków i 
przepompowniami w miejscowo ści: Bystrzyna i Dobrowola, gmina Swidwin oraz 
Niemierzyno 

- złożony został  wniosek w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego, dzia łanie 3.6 Wsparcie rozwoju systemów oczyszczania 
ścieków na „Przebudow ę  (modernizacj ę) istniej ącej oczyszczalni ścieków bez zmiany 
sposobu użytkowania dzia łki 76/25, wraz z wymianą  urządzeń  oraz sieci 
odprowadzaj ącej w miejscowo ści Krosino" 

- z łożony został  wniosek o płatność  dla inwestycji pn.: „Budowa placu rekreacyjno-
sportowego wraz z budow ą  boiska wielofunkcyjnego w Bierzwnicy w ramach dzia łania 
„.Wsparcie dla rozwoju lokalnego w ramach inicjatywy LEADER" obj ętego Programem 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 

- złożony został  wniosek o dofinansowanie w ramach „Programu rozwoju gminnej i 
powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019" na „Przebudow ę  drogi gminnej 
w miejscowo ści Bierzwnica na działkach nr 6, 69/2 i 218" 

- projekt pod nazw ą  „Rozbudowa świetlicy wiejskiej wraz z wyposa żeniem w Be łtnie, 
Modernizacja i wyposażenie świetlicy wiejskiej wraz z remontem gminnej drogi w 
Ząbrowie, Modernizacja oraz wyposa żenie pomieszczenia świetlicy wraz z rozbudow ą  
miejsca integracyjnego dla mieszkańców w Starym Przybys ławiu - w ramach Lokalnego 
Programu Rewitalizacji Gminy Swidwin" znalaz ł  się  na li ście projektów wybranych do 
dofinansowania. Wniosek zosta ł  złożony w ramach dzia łania 9.3 Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego - Wspieranie rewitalizacji w sferze 
fizycznej, gospodarczej i spo łecznej ubogich spo łeczności i obszarów miejskich i 
wiejskich. Całkowita kwota projektu 944.306,7 1 z ł , kwota dofinansowania 8 12.983,40 A. 

- projekt pod nazwą  „Zmniejszenie zagro żenia wykluczeniem spo łecznym ludno ści 
zamieszkuj ącej miejscowość  Stary Przybys ław, poprzez uporz ądkowanie gospodarki 
ściekowej" znalaz ł  się  na liście projektów rezerwowych, jest na 3 miejscu; na chwil ę  
obecną  nie ma alokacji środków na ten projekt; wniosek zosta ł  złożony w ramach 
działania 9.3 Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego - Wspieranie rewitalizacji w sferze fizycznej, gospodarczej i 
społecznej ubogich spo łeczno ści i obszarów miejskich i wiejskich 

W dniu 26.09.2018 r. w Delegaturze Urz ędu Wojewódzkiego w Koszalinie odby ła się  
uroczystość  wręczenia brązowych krzyży zasługi. Odznaczenia te odebra ło siedem osób z 
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Gminy Świdwin. Wójt pogratulowa ł  wszystkim odznaczonym. 

Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gosp. Komunalnej 
w bieżącym okresie: 

- na dzień  30.10.2018 r. Sąd Rejonowy w Białogardzie wyznaczy ł  termin rozprawy w 
sprawie zniesienia wspó łwłasno ści działki nr 44/1 o pow. 1,2397 ha w Kluczkowie (to 
jest działka koło budynku by łej szkoły); 
Dokładnie 08.04.20 15 r. o śmiu współwłaścicieli wymienionej nieruchomo ści wniosło 
wniosek o zniesienie wspó łwłasno ści. W zasadzie procedura zniesienia sz ła bez 
problemów aż  do czasu sfinalizowania w postaci aktu notarialnego. Wystarczy ło aby do 
kancelarii notarialnej nie przyby ł  tylko jeden ze wspó łwłaścicieli i cała procedura 
skończyła się  fiaskiem. Post ępowanie trwa do dzisiaj tylko ju ż  niestety z udzia łem Sądu. 

- w dniu 11.09.2018 r. podpisano akt notarialny na sprzeda ż  działki nr 16/18 o pow. 1,1339 
ha po łożonej w Swidwinie przy ul. Spó łdzielczej dla użytkownika wieczystego; 
Należność  dla gminy za przeniesienie prawa w łasności wynosi 54.000 z ł  

- w dniu 18.09.2018 r. podpisano akt notarialny na przej ęcie od KOWR dzia łki o Pow. 
2,0995 ha w Kl ępczewie; W studium uwarunkowa ń  i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Swidwin dzia łka ta ma przeznaczenie na cele kultury fizycznej. 

- w dniu 14.09.2018 r. z łożono do KOWR wniosek o udzielenie bezzwrotnej pomocy 
finansowej na II etap remontu drogi gruntowej na dzia łce 6/15 w Smardzku; Droga ta 
zapewnia dojazd do osiedla mieszkaniowego. W jej obr ębie zamieszkuje ok. 10 rodzin. 
Wnioskowana kwota - 5 0.000 zł , udział  gminy - 8.606 z ł . 

- prowadzone jest post ępowanie w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  przedsięwzięcia polegaj ącego na rozbudowie drogi 
wojewódzkiej nr 152 na odcinku Stargard-Swidwin; jednym z wa żniejszych elementów 
przebudowy drogi będzie likwidacja niebezpiecznych zakr ętów za Be łtnem w stronę  
Rusinowa 

- Referat Rolny, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej od. 01.08 br. do 31.08. br. 
przyj ął  214 wniosków na zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 
napędowego. Przyznany zwrot podatku zostanie wyp łacony w terminie do 31 
października 2018 r.; kwota dotacji wynosi 281.000 A 

- Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie og łosił  
nabór wniosków o dofinansowanie w ramach Programu priorytetowego Czyste 
Powietrze. Celem Programu jest poprawa efektywno ści energetycznej i zmniejszenie 
emisji pyłów i innych zanieczyszcze ń  do atmosfery z istniej ących jednorodzinnych 
budynków mieszkalnych lub unikni ęcie emisji zanieczyszczeń  powietrza pochodzącej z 
nowo budowanych jednorodzinnych budynków mieszkalnych. Beneficjentami s ą  osoby 
fizyczne: 

- posiadaj ące prawo w łasności lub będące współwłaścicielami jednorodzinnego 
budynku mieszkalnego 

- które uzyska ły zgodę  na rozpocz ęcie budowy jednorodzinnego budynku 
mieszkalnego zgodnie z obowi ązuj ącymi przepisami ustawy Prawo budowlane i 
budynek nie został  jeszcze przekazany lub zg łoszony do użytkowania 

Dofinansowaniu podlegaj ą  przedsięwzięcia maj ące na celu ograniczenie lub unikni ęcie 
niskiej emisji związane z podnoszeniem efektywno ści energetycznej oraz wykorzystaniem 
odnawialnych źródeł  energii w budynkach jednorodzinnych, w szczególno ści: 

a. demontaż  i wymiana źródeł  ciepła na paliwo stale starej generacji, 
b. instalacja urządzeń  i instalacji takich jak: kot ły na paliwa stale, węzły ciepine, systemy 
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ogrzewania elektrycznego, kot ły olejowe, kot ły gazowe kondensacyjne, pompy ciep ła 
powietrzne, pompy ciep ła odbieraj ące ciep ło z gruntu lub wody, wraz z przy łączami 

c. zastosowanie odnawialnych źródeł  energii: kolektory s łoneczne, mikroinstalacje 
fotowoltaiczne, dofinansowanie wyłącznie w formie po życzki 

d. wykonanie termomodernizacji budynków jednorodzinnych, w zakresie pozosta łym niż  
okre ś lone od pkt a. do pkt c. (m.in. docieplenie przegród zewn ętrznych i wewn ętrznych, 
wymiana i montaż  stolarki zewnętrznej, montaż  i modernizacja instalacji wewn ętrznych 
ogrzewania i cieplej wody użytkowej) 

Wójt poinformował , że 09.10.2018 r. o godz. 18.00 w Sali posiedze ń  Urzędu Gminy 
Swidwin odbędzie się  spotkanie z przedstawicielem Ministerstwa Srodowiska w sprawie 
programu „Czyste powietrze". 

- w związku z wystąpieniem w 2018 r. zjawiska suszy zosta ła powołana komisja do 
szacowania strat w uprawach rolnych; do Urz ędu Gminy Swidwin wpłynęło ok. 300 
wniosków o oszacowanie szkód; komisja na bie żąco szacowała szkody w terenie; 
aktualnie w Urzędzie Gminy Swidwin nie znajduj ą  się  żadne wnioski o szacowanie 
szkód; cała dokumentacja zosta ła w lipcu i sierpniu przekazana do O środka Doradztwa 
Rolniczego; we wrze śniu przekazywane by ły tylko wnioski, które by ły składane na 
bieżąco; ODR przygotowuje protoko ły, ponieważ  posiadaj ą  specjalistyczny program; 
pracownicy ODR po stworzeniu protoko łu kontaktuj ą  się  bezpo średnio z każdym 
rolnikiem celem podpisania dokumentu; nast ępnie protoko ły wysyłane są  do Wojewody 
Zachodniopomorskiego celem zatwierdzenia i dopiero wtedy rolnicy otrzymuj ą  protoko ły 
celem z łożenia wniosków do Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa o 
przyznanie pomocy; 

- oprócz tego w referacie na bie żąco wydawane były zaświadczenia, postanowienia i 
decyzje; 

Ad. 10. PODJĘCIE UCHWAL 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Sekretarz Gminy Panią  Halinę  
Czajkowską  o przedstawienie projektów uchwa ł : 

- Uchwała w sprawie zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych 
na terenie Gminy Swidwin (uchwałę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XL VIII/301/2018) 

- Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści (uchwalę  podj ęto 
jednog łośnie i nadano jej Nr XL VIII/302/2018) 

- Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 2 po łożonego w 
budynku nr 10 w miej scowo ści Ząbrowo oraz okre ś lenia wysoko ści stawki bonifikaty od ceny 
sprzedaży (uchwalę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XL VIII/303/2018) 

- Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 3 po łożonego w 
budynku nr 10 w miejscowo ści Ząbrowo oraz okre ślenia wysokości stawki bonifikaty od ceny 
sprzedaży (uchwałę  podj ęto jednogłośnie i nadano jej Nr XLVIII/304/2018) 

- Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomo ści w Smardzku (uchwałę  
podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XLVIII/305/2018) 



- Uchwała w sprawie powierzenia spó łce Międzygminne Przedsiębiorstwo Gospodarki 
Odpadami Spó łka z ograniczoną  odpowiedzialnością  z siedzibą  w Wardyniu Górnym zadań  
własnych Gminy w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi oraz wyra żenia zgody na 
zawarcie przez Gmin ę  Swidwin umowy wykonawczej (uchwalę  podj ęto jednoglo śnie i nadano 
jej Nr XLVIII/306/2018) 

- Uchwała w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Świdwin (uchwalę  podj ęto jednog łośnie i 
nadano jej Nr XLVIII/307/2018) 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Skarbnik Gminy Panią  Renatę  
Kamińską  o przedstawienie projektu uchwa ły: 

- Uchwała w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2018 (uchwalę  podj ęto 
jednog łośnie i nadano jej Nr XLVIII/308/2018) 

- Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Świdwin na 
lata 201 8-2025 (uchwalę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XLVIII/309/2018) 

Ad. 11. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadaj ąc na interpelacj ę  Pani Marii Siminieckiej poprosił  
by zgłosiła się  do Pana Ł . Pugacza celem wgl ądu do dokumentacji. 

Odnośnie interpelacji Pani Iwony Piotrowicz Wójt powiedział , że wnioski na kanalizacje 
zostały złożone. Natomiast trudno jest powiedzie ć  skąd w studni wzięły się  bakterie E.coli. 
Gmina kupuje wodę , bo studnia nie należy do gminy. 
Jeżeli chodzi o chodnik w Bystrzynce to Wójt na ostatniej sesji przedstawia ł , które miejscowo ści 
były wymienione w pi śmie do PZD i Bystrzynka tek by ła tam uj ęta. 

Odpowiadaj ąc na interpelacj ę  Pana Krzysztofa Kaszuby dotyczącą  rozwalaj ącej się  obory w 
Cieszynie Wójt stwierdzi ł , że nie potrafi na chwil ę  obecną  udzielić  odpowiedzi. Na pewno 
wystąpi do inspektora nadzoru budowlanego z zapytaniem na jakim etapie jest sprawa. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadaj ąc na interpelacj ę  Pana Ryszarda Pawlonki nie 
pamięta, czy komisja rolnictwa wskazywa ła na tę  drogę  jako konieczną  do remontu. Natomiast 
płyty jumbo spływaj ą  w tej chwili i po sprawdzeniu, czy środki na drogę  są  uj ęte w funduszu 
sołeckim udzieli radnemu odpowiedzi. 

Odpowiadaj ąc na interpelacj ę  Pani Bożeny Wieczorek, Wójt poinformował , że było spotkanie z 
poszkodowaną  mieszkanką, w którym uczestniczy ł  strażnik gminny. Ustalono, żeby droga si ę  nie 
podnosiła należałoby wyciąć  korzeń . Natomiast gdy się  wytnie główny korzeń  drzewo stanie si ę  
martwe. Uzgodniono, że gmina wystąpi o zgodę  na wycinkę  trzech drzew. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadaj ąc na interpelacj ę  Pani Doroty Rakowskiej 
dotycząca drogi w Kunowie powiedzia ł , że odpowiedź  zostanie przes łana, a wcze śniej dokonana 
będzie lustracja tej drogi. 

Odpowiadaj ąc na interpelacj ę  Przewodniczącej Rady dotyczącą  remontu drogi w Świdwinku 
Wójt powiedzia ł , że jest przygotowany na remont tego kawa łka drogi poprzez wysypanie 
tłucznia. Jednak po uzyskaniu informacji od Przewodnicz ącej, ze w funduszu so łeckim 
zabezpieczono 11tys. z ł  na zakup płyt jumbo na ten odcinek Wójt powiedzia ł , że może lepszym 
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rozwiązaniem byłoby przejechać  równiarką  i wzmocnić  drogę , a na przyszły rok zaplanować  
inwestycj ę . 
Jeżeli chodzi o zamontowanie lustra przy drodze w Swidwinku, to na pewno sprawa zostanie 
zbadana. Jeżeli chodzi o chodnik w Swidwinku to gmina jest po uzgodnieniach z PZD, tam 
miały być  wycięte drzewa i je żeli powiat je wytnie i zakupi materia ł  na chodnik, to Wójt 
zapewni pracowników do u łożenia chodnika. Odno śnie brakuj ących lamp sprawa zostanie 
zgłoszona do energetyki, zarówno braki w lampach, jak i usterki. 

Ad. 12. WOLNE WNIOSKI 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że Wójt nie odpowiedział  na jej pytanie odno śnie jaki 
będzie termin realizacji kanalizacji w Niemierzynie i Bystrzynce od momentu podpisania 
umowy oraz jakie widzi mo żliwości wykonania chodnika w Bystrzynce? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odnośnie kanalizacji powiedział , że na razie trudno cokolwiek 
konkretnego powiedzie ć , bo projekt musi przej ść  szereg ocen i trudno powiedzie ć  kiedy konkurs 
zostanie rozstrzygni ęty. Natomiast je żeli chodzi o chodnik w Bystrzynce, to Wójt wie, i ż  Pani 
Sołtys osobi ście była w PZD, jednak nie bardzo wie co mo żna byłoby w tej sprawie zrobi ć . 
Dodał , że może obecni na sali radni powiatowi mogliby co ś  więcej powiedzieć . 

Pan Lech Lipka, So łtys So łectwa Berkanowo podziękował  radnym powiatowym, zwłaszcza 
panu Janowi Bronowickiemu, który chętnie służy pomocą  zarówno dzieciom jak i starszym 
mieszkańcom sołectwa. 

Pani Bożena Wieczorek poprosi ła o to, że gdy będzie przebudowywana droga wojewódzka 
biegnąca przez Kl ępczewo, aby pami ętać  o konieczno ści przebudowy jednej studzienki, która 
jest za wysoko zamontowana i przez to zalewane s ą  chodniki. 

Ad. 13. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia Przewodnicz ąca Rady Gminy zamknęła 
XLVIII/2018 Sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

0 A~&ejniczak mgr  

Protoko łowała 

Izabela 4awojska 
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